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درمکتب امام

مبادا مردمی بودن از دستتان برود!

نگاه

شما هرچه خوف دارید، از خودتان بترسید. ]...[ از این بترسید که اگر - خدای 

نخواسته - یک وقت این قضیه پیش آمد و شما از آن مردمی بودن بیرون رفتید و یک 

وضع دیگری پیدا کردید و خیال کردید حالایی که من نخست وزیرم، حالایی که من 

رئیس جمهورم، حالایی که من وزیر کذا هستم، باید چه و چه و چه باشم، آن وقت 

بدانید که آسیب می بینید؛ یعنی، آن وقت است که خارجیها به شما طمع می کنند.
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اخبار کوتاه

گزارش استیضاح فانی
 تقدیم هیئت رئیسه مجلس شد 

گزارش کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی 
درباره طرح استیضاح فانی وزیر آموزش و پرورش برای طی مراحل 

قانونی با 67 امضا تقدیم هیئت رئیسه پارلمان شده است.
به گزارش فارس جمعی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی 
17 مردادماه طرح استیضاح علی اصغر فانی وزیر آموزش و پرورش 
را برای طی مراحل قانونی و بررسی تقدیم هیئت رئیسه مجلس 
کردنــد. این طرح به کمیســیون آمــوزش و تحقیقات پارلمان 
ارجاع شــد و این کمیســیون پس از برگزاری جلساتی با حضور 
امضاکنندگان طرح اســتیضاح و وزیر آموزش و پرورش، گزارش 
خود مبنی بر قانع  نشدن امضاکنندگان از توضیحات فانی را تقدیم 
هیئت رئیسه پارلمان کرد تا این هیئت در این باره تصمیم گیری 

کند.

تجربه های دفاع مقدس را 
در اختیار عراق و سوریه قرار دادیم 

دبیر کل مقاومت اســلامی نجَُباء عراق با رئیس کمیســیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای جمهوری اسلامی 
ایران دیدار و درباره آخرین تحولات عراق و منطقه گفت و گو کرد.

علاءالدین بروجردی در این دیدار با تاکید بر کمک های ایران 
به عراق ادامه داد: ما تجربه های دوران دفاع مقدس را به صورت 
پیوســته در اختیار عراق و ســوریه قرار دادیم و تشکیل الحشد 
الشعبی در عراق یک گام مبارک بود. وی در خصوص موضع ایران 
در قبال آینده عراق تصریح کرد: ما مخالف تجزیه عراق هســتیم 
و عراق باید به صورت یکپارچه باقی بماند، این به نفع ملت عراق 
و امت اســلام اســت. البته علی رغم تمام فشارهای آمریکا و هم 

پیمانانش، نقشه این کشورها در منطقه شکست خورد.
دبیرکل مقاومت اســلامی نجَُباء نیز در این دیدار، با تاکید بر 
ادامه محاصره شهر حلب گفت: کشورهای مختلف از جمله ترکیه 
و عربستان به دنبال شکست محاصره حلب بودند و توانستند که 
به صورت جزئی این محاصره را بشکنند، اما ما دوباره محاصره را 
ترمیم کردیم و اکنون منطقه راموســه در استان حلب زیر آتش 

ما قرار دارد.
به گــزارش فارس شــیخ اکرم الکعبــی در خصوص حضور 
رزمندگان مقاومت در عراق تصریح کرد: نیروهای ما در قالب حشد 
الشــعبی در عراق حضور دارند و هزاران رزمنده عراقی اکنون در 
قالب مقاومت اسلامی نجَُباء بر ضد داعش در این کشور می جنگند.

انتقال 23 زندانی ایرانی از افغانستان
به داخل کشور

معاون کنسولی، مجلس و امور ایرانیان خارج از کشور وزارت 
امور خارجه کشورمان از انتقال 23 زندانی ایرانی از افغانستان به 

داخل کشور خبر داد.
حســن قشقاوی اظهار داشــت: با پیگیری سفارت جمهوری 
اسلامی ایران در کابل، وزارت امور خارجه و اداره کل همکاری های 
بین المللی وزارت دادگســتری در چارچــوب موافقتنامه انتقال 
محکومان در حبس، بین جمهوری اســلامی ایران و  افغانستان 
مصوب اسفند ماه سال  1388 مجلس شورای اسلامی و براساس 
سومین نشست کمیسیون مشترک کنسولی بین دو کشور، 21 
نفــر از هموطنان محکوم به حبس در زندان های افغانســتان به 
ایران منتقل شدند. در این راستا طی روز های آینده دو نفر دیگر 

از ایرانیان زندانی در افغانستان به ایران انتقال خواهند یافت.

ماه  گرامیداشت شــهدای شهریور  مراسم 
مؤتلفــه در مجتمع فرهنگی رفاه بهارســتان 

برگزار شد.
به گزارش فارس، مراسم بزرگداشت شهدای شهریور 
ماه حزب موتلفه اسلامی عصر یکشنبه با حضور تنی 
چند از شخصیت های سیاسی کشور در مجتمع فرهنگی 

رفاه میدان بهارستان برگزار شد.
اسماعیل کوثری نماینده ســابق مردم تهران در 
مجلس، محمدرضــا باهنر دبیرکل جبهه پیروان خط 

امــام و رهبــری، محمدنبی حبیبــی دبیرکل حزب 
موتلفــه اســلامی، حمیدرضا فولادگر عضو شــورای 
مرکزی جامعه مهندســین، محسن رفیقدوست وزیر 
سابق سپاه، ناصر ســراج رییس سازمان بازرسی کل 
کشور، اســدالله بادامچیان عضو شورای مرکزی حزب 
موتلفه، غلامحسین اسماعیلی رئیس سازمان زندان ها، 
احمد مازنی نماینده مــردم تهران در مجلس، احمد 
کریمی اصفهانی دبیر جامعه اسلامی اصناف و بازار از 
شخصیت های حاضر در این گردهمایی حضور داشتند.

مراسم 
گرامیداشت 

شهدای 
مؤتلفه 
برگزار
 شد

امیر عبداللهیان با بیان اینکه رهبر انقلاب 
در مقاطــع متعددی کشــور را از درگیری و 
جنگ نجات داد، عزتمنــد بودن ایران را به 
دلیل داشته های انقلابی اش دانست و گفت: 
ایران به دنبال تأمین امنیت خود بوده که اجازه 
نداد بغداد ساقط شود، در حالی که آمریکا به 
منطقه آمده، هزینه می کند و مدعی دخالت 

ما می شود.
حسین امیر عبداللهیان در گفت وگویی با بیان 
اینکه در عرصه دیپلماســی کار ما بدون خبر هیچ 
معنایی ندارد، تصریح کرد: به جرأت می توان گفت 
که 95 درصد از کار ما در عرصه دیپلماسی رسانه ای 

است که می تواند پیش برود و موفقیت آمیز باشد.
معاون سابق عربی و آفریقایی وزارت امور خارجه 
با اشــاره به اینکه عزت ایجاد شده برای جمهوری 
اسلامی ایران در مجامع بین المللی به خاطر شهدا و 
داشته هایش است، با ذکر خاطره ای گفت: برای من 
بســیار غرورانگیز بود که در جلسه ای با حضور 25 
وزیر خارجه از جمله وزرای خارجه آمریکا، روسیه 
و کشورهای مدعی دیگر، به سخنرانی برخی از آنان 

توجهی نمی شد اما به خاطر عزتی که ایران در جهان 
دارد، وقتی من با وجود آنکه معاون وزیر خارجه بودم 
به صحبت می پرداختم، همه به دقت این ســخنان 

را گوش می کردند.
وی با بیان اینکه این مسئله نشان می دهد مهم 
نیست ما چه کسی هستیم، بلکه مهم این است که 
نماینده چه کشــوری هستیم و چه عقبه ای پشت 
ســرمان قرار دارد، ادامه داد: روزی محمد حسنین 
هیکل، خبرنگار و روزنامه نگار برجسته مصری به من 
 گفت که شما باید قدر رهبر معظم انقلاب را بدانید 
چراکــه ما چنین رهبری را در هیچ جای دنیا و در 

جهان معاصر نداریم. 
امیر عبداللهیان با ذکر فرموده رهبر انقلاب که 
»من دیپلمات نیســتم، من انقلابی هستم«، اظهار 
داشــت: اتفاقاً مقام معظم رهبری، در کنار ســایر 
ویژگی های برجســته خود، برجسته ترین دیپلمات 
هستند و همه مراحل دیپلماتیک را تجربه کرده اند. 
ایشــان انقلابی ترین رهبری را در عرصه های کلان 
جهانی دارند. حتی این باور، از بیرون مرزهای ایران 
مورد توجه همگان قرار دارد. اینکه ایشان سکان دار 

انقلاب اسلامی با همه فراز و نشیب های آن در چند 
دهه گذشــته باشــند، بدون اینکه در سخت ترین 
شرایط از اصول خود عقب نشینی کنند، نشانه این 

مسئله است.
دســتیار ویژه رئیس مجلس شورای اسلامی در 
امور بین الملل با بیان اینکه رهبر انقلاب با درایت خود 
در مقاطع متعددی کشور را از درگیری و جنگ نجات 
داد، گفت: صدام هنگام اشغال کویت، 19 هزار اسیر 
ما را آزاد کرد و به دلایلی می خواست ایران را در برابر 
آمریکا با خود همراه کند، به طوریکه در مجلس وقت 
ما نتیجه گیری های اشــتباهی در این مورد گرفته 
می شد. اما در آن مقطع خطیر، مقام معظم رهبری 
با حفظ مواضع اصولی و محکوم کردن جنایت صدام 
در کویت، اجازه ندادند که ما در کنار صدام حسین 
قرار بگیریم که واقعاً یک تصمیم استراتژیک و بسیار 
مهمی در آن مقطع بود. هنوز هم مقامات کویتی از 
آن مواضع به نیکی یاد می کنند. این مواضع حکیمانه 
در بحران ها و تحولات در حوزه بیداری اسلامی در 

6 سال گذشته نیز ادامه پیدا کرد.
وی گفــت: در یکی از دیدارهایم با عادل جبیر 

وزیر خارجه عربســتان که مدعی دخالت ایران در 
تحولات منطقه شده بود، گفتم انقلاب اسلامی ایران 
در منطقه نفــوذ عمیقی دارد که به دلایل مختلف 
فرهنگی و انقلابی و با خون شــهدای دفاع مقدس، 
مدافعین حرم و همچنین حمایت ما از ملت ها ایجاد 

شده اما دخالت نیست.
امیرعبداللهیان ادامه داد: در حالی که آمریکایی ها 
از آن طرف می آمدند و با هواپیماهای خود عملیات 
انجــام می دادنــد و به صورت مــداوم بیانیه صادر 
می کردند که جمهوری اسلامی ایران در امور عراق 
دخالــت می کند، ایران را که به دنبال تأمین امنیت 
مرزهای خود بود به دخالت در مســائل عراق متهم 

می کردند.
وی در گفت وگو با فارس، ضمن بیان اینکه آن 
زمان که هیلاری کلینتون و سعودالفیصل می گفتند 
معارضه سوریه باید مسلح شود و پول هزینه کردند، 
ایران اجازه نداد بغداد ســاقط شود، گفت: اما ایران 
با ســاختارهای نظامی و امنیتی خود، بدون اینکه 
تعرضی به حکومت ها کند، ظرفیت خود را در اختیار 

مردم منطقه قرار داد.

حسین امیرعبداللهیان:

عزت ایران در مجامع بین المللی به دلیل داشته های انقلابی اش است

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: نیازی نیست که الگوی 
جدید قرادادهای نفتی به تصویب مجلس شورای اسلامی برسد.
»حسینعلی امیری« معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت:  نیازی 
نیســت که الگوی جدید قرادادهای نفتی به تصویب مجلس شورای 

اسلامی برسد.
امیری افزود: به طور کلی شــرایط عمومی قراردادهای نفتی 
از جنس اجرا می باشد پس به موجب قانون اساسی بر عهده قوه 
مجریه اســت و هنگامی که در دولت مصوب می شود به موجب 
قانون اساســی و قوانین عادی برای این مصوبات 2 ناظر وجود 
دارد که شامل دیوان عدالت اداری به عنوان ناظر قضایی و رئیس 
مجلس به عنوان ناظر قانونی است، به همین جهت مصوبات دولت 
به نظر رئیس مجلس می رســد که رئیس مجلس هم به موجب 
قانون اساســی این اختیار را دارد که مصوبات دولت را با قانون 
عادی تطبیق دهد و در آنجایی که مصوبه دولت را مغایر با قانون 
عادی دانســت آن را به دولت اعلام کند و دولت هم نســبت به 

اصلاح آن اقدام کند.
وی در ادامه گفت: البته رئیس مجلس هم برای انجام این اقدامات 
خود یک سازوکاری دارد که آن هیأت تطبیق مصوبات دولت با قوانین 
است. بنابراین وقتی که شرایط عمومی قراردادهای نفتی در دولت به 
تصویب رسید برای ریاست مجلس شورای اسلامی ارسال شد و ایشان 
هم این موضوع را به هیأت تطبیق مصوبات ارجاع داد که نظر کمیسیون 

تطبیق مصوبات برای رئیس مجلس مشورتی است.
به گزارش فارس، معاون پارلمانی رئیس جمهور تصریح کرد: هم 
اکنون نیز مصوبه دولت درباره چارچوب های قراردادهای جدید نفتی 
به رئیس مجلس ارسال شده و ایشان در حال بررسی موضوع هستند 
و طبیعتا اگر بخش هایی از این مصوبه را با قوانین جاری کشور مغایر 
دید می توان آن را به دولت اعلام کند و دولت هم مشــکلات را رفع 

و رجوع می کند.
ادعــای آقای امیری مبنی بر بی نیازی الگوی قراردادهای نفتی از 

تصویب مجلس، خلاف قانون بوده و قابل تأمل است.

معاون پارلمانی رئیس جمهور:
نیازی نیست که الگوی جدید قرادادهای نفتی

 به تصویب مجلس شورای اسلامی برسد!

وزیر امور خارجه کشورمان گفت: »در طول 
سه سال گذشته ده ها مورد نامه آرامش بخش 
صادر شده است«. این اظهارات در حالی است 
که در ماه های گذشته، نه تنها دولتمردان بلکه 
مقامات و رسانه های خارجی نیز  به حل نشدن 
مشکل سوئیفت و پا برجاماندن مشکل تبادلات 

بانک های خارجی با ایران اذعان کرده اند.
محمدجواد ظریف وزیــر خارجه ایران در پایان 
سفر به 6  کشور آمریکای لاتین در جمع خبرنگاران 
اعزامی به تشــریح دستاوردهای این سفر و توافقات 
صورت گرفته پرداخت و گفت: با توجه به روابط بسیار 
خوبی که ایران از ابتدای انقلاب بخصوص 15 سال 
گذشته با آمریکای لاتین داشته، ضروری بود یکی از 
اولین سفرهای دوره ای به این منطقه باشد، در همین 
راستا در دی 9٤ برای این سفر برنامه ریزی کردیم که 
متاسفانه با اعدام ظالمانه شیخ نمر و اتفاقاتی که بعد 
از آن در منطقه رخ داد، ضرورت داشت که بنده در 
تهران بمانم و در آستانه انجام سفر مزبور به تعویق 
افتاد. یک بار دیگر برای اردیبهشت ماه سال جاری 
برای این ســفر برنامه ریزی کردیم که متاسفانه به 
دلیل اتفاقاتی کــه در برزیل رخ داد و برزیل اولین 
مقصد ســفر ما بود، مجددا ناگزیر شــدیم سفر را 
مجددا برنامه ریزی کنیم و بحمدالله این بار یک سفر 
کاملا برنامه ریزی شــده با حضور بخش خصوصی و 

دولتی انجام شد. 
به گزارش فــارس، ظریف ادامــه داد: در همه 
توافق ها در کوبا، نیکاراگوئه، اکوادور، شیلی، بولیوی 
و ونزوئلا موضوعات مختلف سیاسی مربوط به جنبش 
عدم تعهد، ملل متحد، مســائل منطقه ای، تحولات 
آمریکای لاتین، طرح صلحی که این روزها در کلمبیا 
به نتیجه رســید، تحولاتی که کشورهای مترقی در 
آمریکای لاتین با آن مواجهند، مشــکل قیمت نفت 
و فشار سیاسی که برخی رژیم ها برای پایین آوردن 

ظریف:در طول 3 سال گذشته
ده ها مورد نامه آرامش بخش صادر شده است

 رایزنی ظریف و ربانی
به گزارش فارس، صلاح الدین ربانی وزیر امور خارجه جمهوری اســلامی افغانســتان که به تهران سفر 
کرده، دیروز)دوشــنبه( با محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه کشورمان در محل وزارت امور خارجه دیدار 

و گفت وگو کرد.

قیمت نفت و برای ضربه زدن به کشورهای مترقی در 
این منطقه و منطقه ما انجام دادند، بحث تروریسم و 
افراط گرایی و مسایل منطقه ما از جمله موضوعات 

محوری بحث های سیاسی ما در این سفر بود.
وی در پاســخ به ســوالی درباره اظهاراتش در 
شــیلی درباره »نامه آرامش بخش« گفت: متاسفانه 
برخی دوستان در کشور از این موضوع سوء استفاده 
کردند. اصطلاحی اســت که البته دوستانی که سوء 
استفاده کردند، می دانستند. یک اصطلاحی در روابط 
 comfort letter بانکی است که به آن می گویند
این نامه ای اســت که وزارت خزانه داری آمریکا به 
بانکها می دهد که براساس این نامه نگران مراوده با 

کشورها نباشند. شاید در طول سه سال گذشته ده ها 
مورد آن را حتی قبل از برجام صادر کردند.

ظریف در توضیح بیشتر عنوان کرد: برخی بانکها 
برای اینکه با ســایر کشورها تبادلات داشته باشند، 
مخصوصا کشــوری که از تحریم خارج می شــود، 
درخواست چنین نامه ای را دارند، آن کشورهایی که 
درخواست دارند، مستقیم درخواست می کنند و ما هم 
به آمریکایی ها فشار می آوریم که در قالب تعهداتشان 

این نامه را صادر کنند.
وی افزود: برخی دوستان ما که طبق معمول از 
هر دستاوردی می خواهند برای اهداف سیاسی سوء 
استفاده کنند حرفهای بی مورد و بی معنی زدند که 

امیدوارم کم کم ان شاءالله هدایت شوند.
 اذعان مقامات و رسانه های خارجی

 به حل نشدن مشکل سوئیفت
اظهــارات آقای ظریف درباره صــدور نامه های 
آرامش بخش و متهم کردن منتقدین در حالی است 
که در ماه های گذشــته، نه تنهــا دولتمردان بلکه 
مقامات و رسانه های خارجی نیز  به حل نشدن مشکل 
ســوئیفت و پا برجاماندن مشکل تبادلات بانک های 

خارجی با ایران اذعان کردند.
در همین رابطه  کیم ســئونگ- هو سفیر کره 
جنوبی، تیرماه ســال جاری در نخستین کنفرانس 
بورس فاینکس 2016 گفت: »این تاســف آور است 
که ســفارت کره جنوبی با وجود سپری شدن 6 ماه 
از اجرایی شدن توافق برجام هنوز پول سفارت خود 

را از طریق قاچاق به ایران می آورد«.
 روزنامــه »گلف تــودی« نیز اردیبهشــت ماه 
در گزارشــی نوشــت: »ایران روی کاغذ به سیستم 
سوئیفت- سیستم تراکنش های مالی جهانی- وصل 
شــده اما در عمل این مهم اتفاق نیفتاده اســت. تا 
قبل از برجام نهادهــا و بانک های ایرانی با ابداعات 
خود تحریم های ســوئیفت را از طریق واسطه دور 
می زدند، اما بعد از اجرای توافق هســته ای این کار 
دشــوارتر شده اســت. اگرچه تجارت با کشورهایی 
نظیر هند، چین و کره جنوبی همانند قبل در حال 
انجام اســت اما شرکت ها و بانک های اروپایی نگران 
سوئیفت هستند. تجار اروپایی به ایران سفر کرده و 
درباره قراردادها گفت وگوهایی انجام داده اند اما این 

توافق ها هنوز نهایی نشده است«.
این در حالی است که رئیس بانک مرکزی دولت 
یازدهم دســتاورد برجام را تقریبا هیچ دانســت و 
طیب نیا، وزیر اقتصاد عنوان کرد که بانک های بزرگ 
با ایــران کار جدی نمی کنند و عراقچی نیز تصریح 

کرد که تحریم ها روی کاغذ لغو شده است.

از ابتدای پیروزی انقلاب اســلامی تا امروز هفت رجل سیاسی بر 
کرسی ریاست جمهوری جلوس کرده اند.

یکی از آنان قبل از شهید رجایی بود که با رای مجلس اول شورای 
اسلامی به عدم کفایتش و حکم حضرت امام)ره( عزل گردید و پنج تن 
از آنان بعد از شهید رجایی بر این مسند نشسته اند. از  شهید رجایی که 
در آتش کینه منافقان وحشی سوخت و به مقام رفیع شهادت نایل آمد 
وقتی بگذریم، در این میان تنها رجلی که مقام ریاست به او مستولی 

نشد، رهبر معظم انقلاب اسلامی است.
 براســتی چه معجونی در این جایگاه نهفته اســت که انسان ها را 
اینگونه زمین گیر می کند و در وجود این دو شخصیت عزیز چه اکسیری 

است که آنها را گرفتار این زمین گیری نکرد؟
ابن خلدون پدر علم جامعه شناسی به این سؤال پاسخ می دهد. او 
می گوید: »توانگری و تجمل خواهی از امور طبیعی کشــورداری است، 
وقتی یک نفر به قدرت رســید، دوســت دارد همه قدرت را در دست 
داشته باشد.« وی همچنین معتقد است :»تن آسایی و آسایش طلبی از 

امور مشترک کشورداری است.«
ابن خلدون معتقد است قدرت؛ انسان های معمولی را گرفتار می کند، 
به همین جهت شارع مقدس، ملکه تقوا، علم و عدالت را لازمه امامت 

دانسته و برآن تاکید دارد.
اگر امروز گرفتار پدیده آقازادگی، فسادهای مادی کلان و حقوق های 
نجومی نامشروع هستیم، به دلیل دوری از این شاخصه های مکتبی است.
شهید رجایی به اطرافیان خود گوشزد می کرد که اگر می خواهید 
بــه من خدمتی کنید، به یادم بیاوریدکه در دوران نوجوانی کاســه و 
بشــقاب  فروش بودم و زمانی که می خواســت کابینه خود را انتخاب 
کند، اولاً تاکید داشــت که از قشر مستضعف جامعه باشند تا درد فقر 
و محرومیت را چشــیده و لمس کرده باشند، ثانیاً با آنان اتمام حجت 
کردکه نبایســتی حداکثر دریافتی وزرایش بیــش از معدل دریافتی 

کارکنان دولت در آن روز، یعنی هفت هزار تومان باشد.
اما وقتی وزرایی وارد کابینه دولت یازدهم می شوندکه قریب هزار 
میلیارد تومان سرمایه انباشــته اند، طبیعی است که نتوانند با حقوق 
کارمندی زندگی کنند و تاکیــد نمایندکه این حقوق ها در تمام دنیا 
متعارف است! و عضو دیگر کابینه که از پرداخت یارانه ٤5 هزار تومانی 
به طبقات مستضعف جامعه ناراحت است، می گوید؛ مردم نباید نسبت 

به حقوق چهل میلیون تومانی دولتمردان حساس باشند!
براستی معقول است که ازاین جنس مدیران انتظار داشته باشیم که 
کمر همت ببندند، مدیریت جهادی کنند تا ظرفیت های عظیم مادی 
ومعنوی کشور را به فعلیت برسانند و گرد و غمبار فقر و محرومیت و 

بیکاری و تورم را از چهره جامعه اسلامی بزدایند؟
صد البته مدیرانی هرچند کم شــمار در همین دولت داریم که از 
جنــس مردمند و در حوزه مدیریتی خود هم به نســبت موفق عمل 

کرده اند.
اما از مدیران تنبل و تن آســا و تکاثر طلــب چه انتظاری می توان 
داشــت؟ حداکثر هنری که اینان دارند، آن است که نفت خام به شل 
و توتال بفروشند و با دلار آن کالا وارد کنند، حتی پخت غذا را هم با 
ذائقه اتریشی در راه آهن جمهوری اسلامی به مردم تحمیل نمایند، تا 
نتوانیم روی پای خود بایستیم و هر زمان آنان اراده کردند، مجدداً ما 

را تحت انواع فشارهای اقتصادی قراردهند.
بی تردیــد راه برون رفت از ایــن گردونه باطل، روش و منش کهنه 
ناشدنی رجایی است، یعنی ایمان و توکل به خدا، اخلاص، مردمی بودن 
و روحیه خدمت به خلق و ساده زیستی رجایی از نیازهای مبرم امروز 

و فردای جامعه ماست.
محمد صفایی

جای خالی شهید رجایی

با حضور رئیس مجلس شورای اسلامی و وزیر نیرو سد کوچری 
گلپایگان به بهره برداری رسید.

به گزارش خبرگزاری ها،  درمراسم بهره برداری از سد کوچری رئیس 
مجلس شــورای اسلامی گفت:  10شــهر مرکزی کشور از آب این سد 
استفاده خواهند کرد.  علی لاریجانی افزود: احداث این سد باعث می شود 
تا در زمان کم آبی، به شــهرهای اطراف این سد آبرسانی کنیم و وضع 

ثابتی برای آب آشامیدنی این شهرها در دهه های آینده به وجود آید.
رئیس مجلس شــورای اسلامی، تصریح کرد: رهبر معظم انقلاب از 
سال های گذشته برای احداث این سد دستور به سرمایه گذاری دادند و 

اگر اوامر رهبر معظم انقلاب نبود، این سد مشکل حل نمی شد. 
لاریجانی  درباره کمبود قانون در حوزه آب تصریح کرد: در این حوزه 
مشکل قانونی نداریم.قوانینی که قبلا برای تقسیم بندی آب در بخش های 

مختلف تدوین و تصویب شده کفایت می کند.
وزیر نیرو در حاشیه مراســم افتتاح سد مخزنی کوچری گلپایگان 
اظهار کرد: با افتتاح این سد، صد و شصتمین سد بزرگ کشور را شاهد 
هستیم که آخرین حلقه از زنجیره انتقال آب چاه های دز به قمرود است.
چیت چیان به محرومیت برخی از روستا ها اشاره کرد و تأکید داشت: 
برخی روســتاها در پنج کیلومتری شــهرها قرار دارند اما از نعمت آب 

آشامیدنی بهره مند نیستند.
کوچری تنها سد کشور است که سه استان )اصفهان، مرکزی و قم( 
از آن بهره برداری می کنند این سد 8 کیلومتری جنوب غربی شهرستان 

گلپایگان ساخته شده و از دو سال پیش آبگیری شده بود.
حجم ذخیره آب ســد کوچری 207 میلیون متر مکعب اســت که 
در سال گذشته به میزان 23 میلیون مترمکعب آبگیری شد و در سال 
جاری نیز آبگیری 60 میلیون مترمکعب برای آن برنامه ریزی شده است.

هــدف از اجرای این طرح ملی، انتقال 182 میلیون متر مکعب آب 
در سال از سرشاخه های دز واقع در شهرستان الیگودرز به منظور تامین 
آب شرب دراز مدت شهرهای قم، خوانسار، خمین، گلپایگان، محلات، 

نیمور و سلفچگان است.
طرح ملی ســد کوچری از سال 1381 آغاز شد و دیروز پس از 1٤ 
ســال بطور رسمی به بهره برداری رسید. تاکنون 7 هزار و 700 میلیارد 

ریال برای اجرای این طرح هزینه شده است.

سد کوچری گلپایگان افتتاح شد

دستگاه قضایی موضوع سوء استفاده نجومی در شهرداری را بررسی کند

دست درازی به بیت المال خیانت است
چه در شهرداری چه در دولت

بقیه از صفحه 2
اما ساعتی بعد، وی هرگونه مصاحبه با رسانه ها در 
این خصوص را تکذیب کرد! انتشار اولیه و تکذیب ثانویه، 
پیام نگران کننده ای را به مخاطبان ارســال می کند! آیا 
واقعا در شهرداری چنین اتفاقی افتاده و عده ای در پی 
سرپوش گذاشتن بر روی آن بوده اند و مصاحبه اولیه را 
ترتیــب داده بودند!؟ آیا این اتفاق دروغ بوده و خاقانی 
واقعا در مصاحبه ای آن حرف ها را رد کرده، اما اصحاب 
قدرت وی را وادار به تکذیب ســخنان خود کرده اند!؟ 
به نظر می رســد این تایید و تکذیب؛ از سوی مرجع و 
منبع رسمی خبر، گویای نکته  مهمی است. چراکه در 
موضوع مهم صیانت از بیت المال، نباید به همین سادگی 
و به صرف یک گزارش از ماجرا گذشــت و آن را خاتمه 
یافته دانست. بلکه باید بارها و بارها راستی آزمایی کرد 
و حقیقــت را تا نهایت امر دنبال کرد تا هرگونه تخلفی 

آشکار و با متخلف احتمالی برخورد شود. 
در کنار این موضوع، در این بین خوب است ببینیم 

اعضا شورا و متهمین چه می گویند!؟
یک موضع دو پهلو!

معصومه آباد، عضو ایثارگر و آزاده مشــهور شورای 
شــهر، در این باره به مردم گفــت: »در هیچ برهه ای از 
تاریخ 12 ساله همکاری اینجانب با شهرداری و شورای 
شــهر فی الحال نه من ونه هیچ یک از بستگان نسبی و 
سببی مالک واحدهای ثبت شده در تهمت های وارد شده 
نیستیم....در آپارتمان شخصی خودمان که هیچ ارتباطی 
با شــهرداری ندارد زندگی می کنم... واحدهای مذکور 
که تهمت زده شــده دارای سند مادر است که به هیچ 
احد الناسی انتقال داده نشده است....شکایت رسمی خود 
را  از منتشرکنندگان این خبر به مجامع قانونی رسمی 
کشــور تقدیم می دارم ... املاکی که از سوی شهرداری 
تهران واگذار شــده از طریق مصوبات قانونی بوده است 
یعنی کار خلاف عرف و قانون نبوده اســت و اینکه چرا 
حالا این موضوع به صورت رانت و خلاف مطرح شــده 
را نمی دانــم.« اما او نکته دیگری هم در انتهای نامه اش 
می گوید که خواندنی است: »در پایان یک توصیه مادرانه 
به منتشــرکنندگان این خبر دارم شما فقط یک عضو 
شورای شهر را نشانه نرفتید شما باور و اعتماد مردم را 
نه به من که به خالق »من زنده ام« خدشــه دار کردید. 

شما مادر شهر را زیر آوار تهمت خود دفن کردید.«
صرف نظر از اینکه نمی توان در حال حاضر، سخنان 
معصومه آباد را راستی آزمایی کرد، ادعای اینکه »واگذاری 
براساس قانون بوده« یا اینکه»فی الحال نه من و نه هیچ 
یک از بستگان نسبی و سببی مالک واحدهای ثبت شده 
در تهمت های وارد شده نیستیم«، نوعی دو پهلوگویی 
است و  مشــخص نمی کند که بالاخره نفس واگذاری 

صحت داشــته یا نه!؟ قرار است بعدا مالک شوند یا نه!؟ 
ابتدا باید تکلیف این موضوع روشــن شــود بعد  شائبه 

قانونی یا غیرقانونی بودن آن را دنبال کنیم!
هیچ قراردادی ندارم، تکذیب می کنم!

الهه راستگو هم از جمله کسانی است که اسمش در 
لیست معروف آمده اما نکته جالب این است که حتی در 
همان لیست هم نوشته نشده وی چه ملکی  و در کجا 
دریافت کرده است! با این حال الهه راستگو در گفت وگو 
با میزان گفت: »حواشــی مطرح شده  پیرامون گرفتن 
خانه مسکونی از شــهرداری تهران را تکذیب می کنم 
و در این رابطه هیچ قراردادی به امضا نرســیده است... 
درخواســت من از دستگاه قضا این است که به موضوع 
واگذاری املاک به کارکنان و مدیران شهرداری تهران 
ورود پیدا کرده و اجازه ندهند برخی از افراد در این رابطه 
حاشیه سازی کنند... اینکه در این چند وقت اخیر بحث 
واگذاری املاک به کارکنان و مدیران شهرداری تهران 

مطرح شده ارتباطی به من ندارد.«
رئیس کمیته مشارکت های مردمی شورای اسلامی 
شهر تهران با اشاره به در دستور کار داشتن پروژه تخریب 
برخی از اعضای شورای اسلامی شهر تهران اظهار کرد: 
پروژه تخریب برخــی از اعضا منحصر به این روزها که 
در آستانه برگزاری انتخابات هیئت رئیسه شورای شهر 
هستیم، نیســت... عوام فریبانی که برای حفظ و بقای 
وضعیــت خود از هیچ تهمت و دروغی ابا ندارند و تمام 
تلاششان این است که با سیاه نمایی و تشویش اذهان 
عمومی مردم را نسبت به مسئولین نظام بدبین و دلسرد 

کنند این بار نیز فعالیت های خودرا آغاز کردند.«
تخفیف به تعاونی یا اشخاص!؟

اسماعیل دوستی ،عضو کمیسیون عمران و حمل و 
نقل شورای شهر تهران درباره مسائل مطرح شده پیرامون 
واگــذاری املاک و ارائه برخي تخفیفات به تعاونی هاي 
مسکن از سوي شــهرداری تهران که در روزهای اخیر 
خبرساز شده است، اظهار داشت: از نگاه بنده هرچه به 
تعاونی ها کمک کنیم اشکالي ندارد. به عبارت دیگر باید 
کمک کنیم تا تعاونی ها فعال شــوند چراکه بسیاری از 
آنها زمین گیر شده اند و حتی نقدینگی کافی برای اخذ 
پروانه و ساخت وساز ندارند.... در سال  های  قبل نیز چنین 
مواردی وجود داشته که تعاونی های مسکن از شهرداری 
تهران تخفیف خواسته  و این امکان را دریافت کرده اند. 
البته به گفته دوســتی شهردار تهران می تواند از محل 
ماده 17 به تعاونی ها و ســازمان های مردم نهاد کمک 
کند.« دوستی توضح نمی دهد که آیا شهرداری تهران 
واقعا به تعاونی ها کمک کرده یا تخفیفات کلان به افراد 
داده اســت!؟ وآیا آن تعاونی ها واقعی بوده اند یا محملی 

برای ویژه خواری برخی نورچشمی ها!؟

مساعدت ها براساس قانون اساسي
 و مصوبات شوراي شهر صورت گرفته

احمد دنیامالی،  دیگر عضو شــورای شهر تهران 
تاکید کرد: مســلما شهرداري ها مترصد از این اصل، 
براي خانه دار کردن کارکنان خود و نهادهاي وابسته 
به خود یا کارمندان دستگاه هاي دیگر، تعاوني مسکن 
شــهرداري را براي مســاعدت راه اندازي کرد. نکته 
اینجاســت این مساعدت ها براســاس قانون اساسي 
کشور و همچنین مصوبات شوراي شهر تهران تاکنون 
صورت پذیرفته و ابزارهاي نظارتي ما نشان مي دهد 
که هیچ گونه تخطي از سوي شهرداري در این رابطه 
صورت نگرفته است. باید در نظر داشت که شهرداري 
براي واگذاري تســهیلات از اختیاراتش آن هم طبق 
قانون اســتفاده کرده اســت و به عنــوان یک  عضو 
شــوراي شهر تهران و نماینده مردم در امر نظارت بر 
شهر، تاکید مي کنم که قویا هیچگونه سوءاستفاده اي 

صورت نگرفته است.
چه کسی حقیقت را
 به مردم می گوید!؟

آنچه مسلم است منبع و مرجع اولیه خبر، منبعی 
بدنام و بدســابقه است و طبیعتا سر سوزنی دغدغه 
معاش مردم و صیانت از بیت المال را ندارد. شــائبه 
سیاسی کاری و تلاش برای کمرنگ کردن فساد ناشی 

از حقوق های نجومی در این موضوع و افشاگری کاملا 
مشهود اســت. اما حتی اگر به صورت یقینی و صد 
در صــد هم بدانیم که هدف، تاثیرگذاری بر انتخاب 
شهردار تهران یا بر ذهن مردم در ماجرای فیش  های 
نجومی اســت، ایــن امر به هیچ عنــوان نباید مانع 
رسیدگی به اصل ماجرا بشود. اصل ماجرا چیست!؟ 
صرفنظر از صحت یا عدم صحت گزارش هایی که 
در آن ادعا شده شهرداری تهران در جریان واگذاری 
املاک به برخی خواص  و نورچشــمی ها، تخفیفات 
کلان داده و از بیت المال حاتم   بخشی کرده است! این 
اصل ماجراست. اکنون شهرداری، سازمان بازرسی کل 
کشور و دیگر دستگاه های مسئول موظفند در این باره 
بدون هرگونه ملاحظه کاری و چشم پوشی، به مردم 
و افکار عمومی پاسخ بدهند که این اتفاق افتاده یا نه 
!؟ و بالاخره از دســتگاه قضایی انتظار می رود در این 
موضوع به صورت ویژه و ضربتی ورود کند و آرامش 
را به مردم بازگرداند. اگر تخلفی شده، با اشد مجازات 
با متخلفین برخورد شود و اگر نشده،  دروغ گویان را 

به اشد مجازات برسانند . 
این آزمون دوم دستگاه قضا در این موضوع است. 
در آزمون اول، مدیران خیانتکار مجازات نشــدند تا  
آنجا که  سخنگوی دولت آنها را ذخیره نظام خواند! 
و رئیس جمهور تعقیب قضایی را بی فایده اعلام کرد!

جهانگیری مطرح کرد:
اختلافی میان اعضای دولت نیست

معاون اول رئیس جمهور گفــت: می خواهند وانمود کنند 
در درون دولــت اختلاف نظر وجود دارد. این در حالی اســت 
که اعضای دولت در جهت گیری ها و سیاســت های کلان کاملاً  

هماهنگ هستند.
اسحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور در نشست معاونین امور 
مجلس دستگاه های اجرایی با تأکید بر اینکه اعضای دولت در سیاست های 
کلان تعیین شده همسو هستند، ادامه داد: سیاستی در برخی رسانه ها 
تنظیم شده تا در گزارش های آنها اختلاف نظر و چند صدایی از دولت 
منعکس شود و به گونه ای برنامه ریزی شده که می خواهند وانمود کنند 
در درون دولت اختلاف نظر وجود دارد. این در حالی اســت که اعضای 

دولت در جهت گیری ها و سیاست های کلان کاملاً  هماهنگ هستند.
به گزارش تســنیم، جهانگیری با تأکیــد براینکه برخی از اقدامات 
دولت در ســه سال اخیر شاهکار است و باید بصورت جدی درخصوص 
آن اطلاع رســانی شود، از رســانه ملی به دلیل انتشار اخبار مربوط به 
عملکــرد دولت در هفته دولت قدردانی کرد و گفت: اطلاع رســانی از 
کارهای مثبت انجام شــده توســط دولت می تواند در اعتماد مردم به 

کارآمدی نظام موثر باشد.
گفتنی است چندی پیش »اکبر ترکان« دبیر شورای عالی مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی در یک برنامه تلویزیونی گفت: خجالت می کشم 
راجع به نعمت زاده حرفی بزنم و توصیه می کنم به ایشان که بی هوا 

حرف نزنند که من از کوره در نروم.


